senior high school education



● 高考感悟/练真题·悟技法·锁定目标 ●

单句语法填空

1. [2023·新课标 I 巻]Nanxiang aside, the best *Xiao long bao* have a fine skin, allowing them to be lifted out of the steamer basket without allowing them tearing or spilling any of _____ (they) contents.

答案与解析: their 考查代词。修饰后面的名词contents(东西)需用形容词性物主代词their。

2. [2023·全国甲卷]In that class, Miss Zhao, our biology teacher, showed ____ (we) insects on stamps.

答案与解析: us 考查代词。作动词show的宾语,应用宾格us。

3. [2022·全国乙卷]The Chinese Ancient Tea Museum was officially unveiled (揭幕) at the ceremony, opening _____ (it) first exhibition: The Avenue of Truth — A Special Exhibition of Pu'er Tea.

答案与解析: its 考查代词。句意: 在开幕式上,中国古茶博物馆正式揭牌,开启了它的第一个展览: 大道遗真——普洱茶专题展。名词exhibition前用形容词性物主代词。

4. [2022·北京卷]Since people can't always eat out or cook for (they), they get takeout or order delivery.

答案与解析: themselves 考查反身代词。句意: 因为人们不能总是在外面吃饭或者为他们自己做饭,所以他们叫外卖。空处在句中作介词for的宾语, 当主语和宾语为同一人或物时, 宾语要用反身代词。

5. [2021·新高考 I 卷]As the song goes, this long and winding road "will never disappear", and it will always stick in the visitor's memory.It sure does in _____(I).

答案与解析: mine 考查代词。与前面的it will always stick in the visitor's memory呼应,这里表示It sure sticks in my memory,因此,本空填名词性物主代词mine。

以上内容仅为本文档的试下载部分,为可阅读页数的一半内容。如要下载或阅读全文,请访问: https://d.book118.com/748071016043006121